

Title (en)

PROCESS FOR PRODUCING A LOW-LOSS OPTICAL WAVEGUIDE IN AN EPITAXIAL SILICON FILM.

Title (de)

VERFAHREN ZUM HERSTELLEN EINES VERLUSTARMEN, OPTISCHEN WELLENLEITERS IN EINER EPITAKTISCHEN SILIZIUM-SCHICHT.

Title (fr)

PROCEDE DE FABRICATION D'UN GUIDE D'ONDES OPTIQUE A PERTES REDUITES DANS UNE COUCHE EPITAXIALE EN SILICIUM.

Publication

EP 0479837 A1 19920415 (DE)

Application

EP 90909623 A 19900629

Priority

DE 3922009 A 19890630

Abstract (en)

[origin: WO9100534A1] The invention concerns a process for the production of a low-loss optical waveguide in an epitaxial silicon film of a silicon structural element with integrated electronic components in a silicon substrate. Between the silicon substrate and the epitaxial silicon film is an insulating film. The epitaxial film consists of silicon-on-insulator (SOI) material, which is an uncommon material. In order to carry out this process relatively cheaply, a weakly doped epitaxial silicon film (2) is applied to the silicon substrate (1). A substance containing an element of group IV in the periodic table, having a refractive index with a real component higher than that of silicon, is diffused into the epitaxial silicon film.

Abstract (fr)

Procédé de fabrication d'un guide d'ondes optique à pertes réduites dans une couche épitaxiale en silicium. Selon un procédé connu de fabrication d'un guide d'ondes optique à pertes réduites dans une couche épitaxiale en silicium d'un composant en silicium à éléments électroniques intégrés dans un substrat en silicium, une couche isolante est agencée entre le substrat en silicium et la couche épitaxiale en silicium. La couche épitaxiale se compose d'un matériau de type "silicium sur l'isolateur", qui est un matériau rare. Afin de pouvoir mettre en oeuvre de façon relativement économique un procédé de fabrication d'un guide d'ondes optique à pertes réduites, on applique une couche épitaxiale en silicium (2) faiblement dopée sur le substrat en silicium (1). On diffuse dans la couche épitaxiale en silicium une substance contenant un élément du groupe IV de la classification périodique des éléments ayant une composante réelle de l'indice de réfraction plus élevée que celle du silicium.

IPC 1-7

G02B 6/12

IPC 8 full level

G02B 6/13 (2006.01); **G02B 6/134** (2006.01)

CPC (source: EP US)

G02B 6/1342 (2013.01 - EP US); **Y10S 148/03** (2013.01 - EP US); **Y10S 148/035** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 9100534A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB LI SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9100534 A1 19910110; DE 3922009 A1 19910103; DE 3922009 C2 19970904; EP 0479837 A1 19920415; JP H04506577 A 19921112; US 5252514 A 19931012

DOCDB simple family (application)

DE 9000497 W 19900629; DE 3922009 A 19890630; EP 90909623 A 19900629; JP 50914290 A 19900629; US 78124992 A 19920302